

Title (en)
Chair for medical or dental care

Title (de)
Medizinischer oder dentalmedizinischer Behandlungsstuhl

Title (fr)
Fauteuil de soins médicaux ou dentaires

Publication
EP 0895769 A2 19990210 (DE)

Application
EP 98114326 A 19980730

Priority
DE 29713579 U 19970730

Abstract (en)
The treatment chair (2) has a repository (9) for treatment instruments which is mounted on a vertical holder arm (17) arranged at the side relative to the chair. The arm is mounted on a mounting (21), which is adjustable horizontally. The repository relative to the arms and/or the arm relative to the mounting can rotate about the vertical joint axes (24 or 18) of a joint (25 or 19). The arm comprises a telescopic assembly (27) and is variable in height by means of a height adjuster mechanism (26). It can be fixed in the required position by means of a clamp arrangement (38).

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen medizinischen oder dentalmedizinischen Behandlungsstuhl (2) mit einer Ablagevorrichtung (9) für wenigstens ein Behandlungswerkzeug, die bezüglich des Behandlungsstuhls (2) in seitlicher Position auf einem im wesentlichen aufrechtstehenden Tragarm (17) angeordnet ist, der von einem Träger (21) getragen ist, der horizontal verstellbar, insbesondere am Behandlungsstuhl (2), gelagert ist, wobei die Ablagevorrichtung (9) relativ zum Tragarm (17) und/oder der Tragarm (17) relativ zum Träger (21) jeweils um eine etwa vertikale Gelenkkachse (24 bzw. 18) eines Gelenks (25 bzw. 19) drehbar gelagert ist. Zur Verbesserung der Einstellung des Tragarms (17) ist dieser als Teleskopvorrichtung (27) ausgebildet und durch eine Höheneinstellvorrichtung (26) längs seiner Längsachse in seiner Länge verstellbar und in der jeweiligen Verstellposition durch eine Feststellvorrichtung (38) feststellbar. <IMAGE>

IPC 1-7
A61G 15/14

IPC 8 full level
A61G 15/14 (2006.01); **A61G 15/16** (2006.01)

CPC (source: EP)
A61G 15/16 (2013.01); **A61G 2203/72** (2013.01)

Citation (applicant)
EP 0593791 A1 19940427 - SIEMENS AG [DE]

Cited by
EP4338721A1; EP4338720A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR IT

DOCDB simple family (publication)
DE 29713579 U1 19981217; DE 59811703 D1 20040902; EP 0895769 A2 19990210; EP 0895769 A3 19991201; EP 0895769 B1 20040728

DOCDB simple family (application)
DE 29713579 U 19970730; DE 59811703 T 19980730; EP 98114326 A 19980730